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P R O T O K Ó Ł  

z  d n i a  2 0 . 0 5 . 2 0 2 5  r .  

z przeprowadzonych konsultacji społecznych z mieszkańcami 

 w sprawie budowy skateparku w Warszowicach.  

sporządzony na podstawie art. 5a ust. 1 oraz art. 30 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r., poz. 1465 z późn. zm.) oraz § 4 ust. 1 

uchwały nr LVI/576/2024 Rady Gminy Pawłowice z dnia 26 marca 2024 r. w sprawie 

zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Pawłowice. 

 

Data i miejsce konsultacji: 

20 maja 2025 r., godz. 15:00–17:00 

Sala Ślubów nr 0.1, Urząd Gminy Pawłowice, ul. Zjednoczenia 60 

 

1. Przebieg spotkania 

Pracownik Urzędu Gminy w Pawłowicach przedstawił cel konsultacji – tj. zebranie opinii 

mieszkańców dot. projektu budowy skateparku. Uczestnicy spotkania mieli możliwość 

zapoznania się z dokumentacją techniczną przygotowaną przez Referat Inwestycji dot. 

skateparku. Zwrócono uwagę mieszkańcom, że inwestycja znajduje się na etapie 

zbierania opinii społecznych i możliwe są ewentualne zmiany do dokumentacji. 

Ponadto, wyjaśniono obecnym na spotkaniu, że realizacja budowy skateparku 

w Warszowicach przy ul. Pszczyńskiej 5 uzależniona jest od pozyskania środków 

zewnętrznych, w szczególności w ramach rządowego programu „Sportowa Polska” 

prowadzonego przez Ministerstwo Sportu i Turystyki. Program ten wspiera samorządy 

w budowie infrastruktury sportowo-rekreacyjnej, jednak dofinansowanie przyznawane 

jest w trybie konkursowym, na podstawie złożonego wniosku oraz oceny potrzeb lokalnej 

społeczności. 

Z tego względu przeprowadzenie konsultacji społecznych i uzyskanie opinii mieszkańców 

ma istotne znaczenie. Wyniki spotkania zostaną dołączone do wniosku aplikacyjnego jako 

potwierdzenie, że inwestycja odpowiada na realne potrzeby lokalnej społeczności i cieszy 

się poparciem mieszkańców. Może to zwiększyć szanse gminy na uzyskanie 

dofinansowania i tym samym na realizację projektu. 
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2. Najczęściej podnoszone postulaty i opinie: 

• Silne poparcie dla budowy skateparku, szczególnie ze strony młodzieży, 

która zwracała uwagę na brak dedykowanej infrastruktury do jazdy na 

deskorolkach, hulajnogach i BMX-ach w okolicy. 

• Zapotrzebowanie na bezpieczne i ogólnodostępne miejsce do aktywności 

fizycznej, co może przyczynić się do zmniejszenia zachowań ryzykownych wśród 

młodzieży. 

• Uczestnicy spotkania nie wnosili uwag do przedstawionego im projektu 

budowlanego.  

 

3. Wnioski z konsultacji 

Uczestnicy spotkania jednogłośnie poparli inicjatywę budowy skateparku. Podkreślano 

także, że inwestycja odpowiada na potrzeby lokalnej społeczności, zwłaszcza młodszych 

mieszkańców Warszowic i może pozytywnie wpłynąć na jakość życia w sołectwie. 

Wszyscy obecni wyrazili oczekiwanie, że skatepark powstanie w możliwie najbliższym 

czasie. 

 

Liczba uczestników spotkania: 3 osoby. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Wioleta Strządała  

Pawłowice, dnia 20 maja 2025 r. 
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P R O T O K Ó Ł  

z  d n i a  2 2 . 0 5 . 2 0 2 5  r .  

z przeprowadzonych konsultacji społecznych z mieszkańcami 

 w sprawie budowy skateparku w Warszowicach.  

sporządzony na podstawie art. 5a ust. 1 oraz art. 30 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r., poz. 1465 z późn. zm.) oraz § 4 ust. 1 

uchwały nr LVI/576/2024 Rady Gminy Pawłowice z dnia 26 marca 2024 r. w sprawie 

zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Pawłowice. 

 

Data i miejsce konsultacji: 22 maja 2025 r., godz. 15:00 – 16:00 

Sala Ochotniczej Straży Pożarnej w Warszowicach, ul. Cieszyńska 2, 43-254 Warszowice 

 

1. Przebieg spotkania 

Pracownik Urzędu Gminy w Pawłowicach przedstawił cel konsultacji – tj. zebranie opinii 

mieszkańców dot. projektu budowy skateparku. Uczestnicy spotkania mieli możliwość 

zapoznania się z dokumentacją techniczną dotyczącą budowy skateparku. Zwrócono 

uwagę mieszkańcom, że inwestycja znajduje się na etapie zbierania opinii społecznych 

i możliwe są ewentualne zmiany do dokumentacji, która uzyskała pozwolenie na budowę. 

Uczestnikom zaprezentowano projekt budowlany skateparku. Urzędnicy poinformowali, 

że obiekt będzie wykonany z konstrukcji betonowych, zapewniających trwałość 

i odporność na uszkodzenia. Przedstawiono również założenia funkcjonalne oraz wstępną 

lokalizację obiektu. 

Ponadto, wyjaśniono obecnym na spotkaniu, że realizacja budowy skateparku 

w Warszowicach przy ul. Pszczyńskiej 5, uzależniona jest od pozyskania środków 

zewnętrznych, w szczególności w ramach rządowego programu „Sportowa Polska” 

prowadzonego przez Ministerstwo Sportu i Turystyki lub inne. Program „Sportowa Polska”  

wspiera samorządy w budowie infrastruktury sportowo-rekreacyjnej, jednak 

dofinansowanie przyznawane jest w trybie konkursowym, na podstawie złożonego 

wniosku oraz oceny potrzeb lokalnej społeczności. Z tego względu przeprowadzenie 

konsultacji społecznych i uzyskanie opinii mieszkańców ma istotne znaczenie. Wyniki 

spotkania zostaną dołączone do wniosku aplikacyjnego jako potwierdzenie, że inwestycja 

odpowiada na realne potrzeby lokalnej społeczności i cieszy się poparciem mieszkańców. 

Może to zwiększyć szanse gminy na uzyskanie dofinansowania i tym samym na realizację 

projektu. 
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2. Pytania i postulaty  

Osoby obecne na spotkaniu zadawały szczegółowe pytania dotyczące: 

• bezpieczeństwa użytkowników (monitoring, nadzór), 

• oświetlenia terenu skateparku (czy będzie dostępne wieczorem), 

• ogrodzenia obiektu, celem ograniczenia niekontrolowanego dostępu, 

• materiałów, z jakich zostaną wykonane urządzenia (uzyskali odpowiedź, że będą 

to konstrukcje betonowe, trwałe i odporne na zniszczenie), 

• potencjalnego hałasu generowanego przez użytkowników skateparku, 

• wyrażano także obawy dot. zanieczyszczenia terenu i jego otoczenia przez 

młodzież, 

• zgłoszono wątpliwości co do samej lokalizacji skateparku ze względu 

na bliskość obiektu względem terenów sakralnych. 

 

3. Wnioski z konsultacji: 

Uczestnicy spotkania wyrazili zainteresowanie i ogólne poparcie dla budowy skateparku 

jako miejsca rekreacji dla dzieci i młodzieży. Jednocześnie zgłoszono szereg postulatów: 

• zapewnienie monitoringu oraz systemu nadzoru dla zwiększenia bezpieczeństwa, 

• instalację odpowiedniego oświetlenia, umożliwiającego korzystanie z obiektu 

po zmroku, 

• wykonanie ogrodzenia skateparku, które ograniczy niekontrolowany dostęp 

i poprawi estetykę terenu, 

• zapewnienie regularnego utrzymania czystości i porządku na terenie 

inwestycji. 

• analiza zmiany lokalizacji skateparku. 

 

Liczba uczestników spotkania: 5  osób. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

  

 

 

Protokół sporządziła: Wioleta Strządała  

Pawłowice, dnia 23 maja 2025 r. 
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Analiza ankiet on-line 

 

Na podstawie art. 5a ust. 1 oraz art. 30 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r., poz. 1465 z późn. zmianami) oraz § 4 ust. 

1 uchwały nr LVI/576/2024 Rady Gminy Pawłowice z dnia 26 marca 2024 r. w sprawie 

zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Pawłowice Wójt Gminy 

Pawłowice przeprowadzono konsultacje z mieszkańcami w przedmiocie budowy 

skateparku w Warszowicach, przy ul. Pszczyńskiej 5, w Gminie Pawłowice, w formie 

on-line.  

Wyniki ankiet on-line przeprowadzonych w okresie od 28 kwietnia do 28 maja 2025 r.  

Ilość: 177 ankiet. 

 

133 osoby udzieliły odpowiedzi na tak, 44 osoby na nie. 

 

 

122 osoby są za ulokowaniem inwestycji w obecnie projektowanym miejscu,  

natomiast 55 ankietowanych jest za zmianą lokalizacji. 
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Opinie i sugestie dotyczące budowy skateparku w Warszowicach: 

 

1. Dystrybutor wody pitnej. 

2. Wypełniam ankietę w imieniu własnych dzieci, które chętnie będą korzystać 

ze skateparku. Choć nie ukrywam, że dla nas lepszą lokalizacją byłaby ulica Stawowa. 

Wtedy dzieci nie będą musiały przechodzić przez ruchliwą drogę DK81 (co dla większości 

rodziców jest problemem). Dzieci z drugiej strony DK81 mają dostępny rozbudowywany 

plac zabaw przy szkole, boisko przy szkole oraz plac zabaw za boiskiem przy ulicy 

Kościelnej. Więc mają więcej możliwości niż dzieci, które mieszkają po drugiej stronie 

DK81 (ul. Stawowa, Poprzeczna, Osińska). 

3. Większe rampy by były lepsze tak jak np. w Żorach ponieważ niektóre rampy które 

mają być używane są małe i nie będą praktycznie używane. 

4. Jestem jak najbardziej za tym projektom, ponieważ młodzi nie mają gdzie się spotykać 

i pobawić 

5. Za daleko od drogi. Komuś coś się stanie a jest to miejsce niebezpieczne to nikt nie 

udzieli mu pomocy. Dzieci będą miały miejsce do picia, palenia, nieodpowiednich zabaw. 

Dzieci, młodzież w tych czasach to nie są te dzieci co były kiedyś. Że faktycznie szły na 

podwórko się pobawić i wracały do domu. Teraz jest różnie i czym dalej od drogi takie 

miejsce to tylko pogorszy sprawę w naszym sołectwie. 

6. Szanowni Państwo, od 1998 roku jeżdżę na deskorolce jak i na rowerze bmx/dirt 

i osobiście byłem odpowiedzialny za poprawę (a finalnie za stworzenie od zera) projektu 

skateparku w Mikołowie zaproponowanego przez firmę, która na co dzień zajmuje się 

budową kanalizacji i domów co finalnie skończyło się na całkowicie nowej koncepcji, która 

spełnia wymagania użytkowników rowerów bmx, deskorolek i hulajnóg, więc w tym 

miejscu apeluję o zaproszenie do konsultacji przedstawicieli firm, które zajmują się tym 

profesjonalnie itp. Gdyby nie konsultacje z doświadczonymi użytkownikami to powstałby 

bubel za kilka milionów złotych z którego nikt by nie korzystał. 
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Co do konsultacji - ważne, aby w projektowanie skateparku były zaangażowane osoby, 

które jeżdżą na rowerach (bmx/dirt), deskorolkach i hulajnogach ponieważ jeśli TYLKO 

jedna grupa będzie zaangażowana w projekt to zaprojektuje skatepark "pod siebie" - 

osoby na deskorolkach wolą przeszkody niskie do 40cm, a rowerzyści i hulajki powyżej 

tej wysokości.  

W dzisiejszych czasach na skateparku najczęściej widuje się osoby na: 

1) hulajnogach - z racji niskiego kosztu i łatwości nauki (50%) 

2) rowerach - popularność dzięki braciom z Suszca, którzy są elitą na świecie (40%) 

3) deskorolkach (9%) - świetny sport, tani, ale bardzo trudny 

4) rolkach (1%) - jazda agresywna na rolkach była modna na początku lat 2000 teraz 

rolkarze wolą kawałek płaskiego terenu i slalom wokół kubków. 

Zaproponowany projekt skateparku nie spełnia dzisiejszych standardów projektowania 

takich miejsc - nie tylko pod względem użytkowym, ale również estetycznym. 

W dzisiejszych czasach skateparki projektuje się jako element krajoobrazu gdzie 

betonowe elementy wymieszane są z zielenią trawy i drzew co może być wizytówką 

miejscowości. Sam projekt wygląda jak skatepark z wczesnych lat 2000 gdzie elementy 

nie dają możliwości stworzenia linii przejazdu (kilka elementów i tricków w jednym 

przejeździe), a statyczne próbowanie sztuczek (jedna sztuczka, stop, odwrót, sztuczka, 

stop, odwrót). 

Z mojego wieloletniego doświadczenia mogę powiedzieć, że najbardziej popularnym 

elementem skateparku i swoistym magnesem jest przeszkoda "jump box" z najazdem 

typu "roll in", która jest oblegana przez rowerzystów i osoby na hulajnogach. Jeśli chcą 

państwo, żeby skatepark tętnił życiem to musi się znaleźć na projekcie - proszę pojechać 

na skatepark żory - cegielnia i przekonać się na własne oczy.  

Funbox w centralnej części ogranicza użytkowanie pozostałych elementów i powoduje, 

że inni użytkownicy muszą czekać na swoją kolej.  

Pozdrawiam 

7. Lokalizacja nie powinna być ta zaproponowana, najlepszym miejscem dla projektu 

to okolice boiska piłki nożnej, czyli przy ulicy Strażackiej. 

8. sugeruje budowę w Pawłowicach 

9. Sugeruje park w Pawłowicach 

10. zmiana miejsca 

11. Moim zdaniem będzie to nietrafiona inwestycja, jestem mieszkańcem tego sołectwa 

i z tego co zauważam to liczba osób potencjalnie korzystająca z tej inwestycji była by 

znikoma. Zdecydowanie wolałbym bym rozbudowę siłowni pod chmurką zlokalizowanej za 

boiskiem typu orlik przy szkole podstawowej o poręczę do kalisteniki bądź inne 

urządzenia. Dodatkowo potencjale miejsce budowy jest zlokalizowane na uboczu, stwarza 

to potencjalny problem z bezpieczeństwem, osoby korzystające w tym głównie dzieci 

i młodzież bez nadzoru mogą zrobić sobie krzywdę. 

12. Nie odpowiednie miejsce będą tylko śmieci i młodzież się spotykać na libacjach. 
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13. Ławki do odpoczynku 

14. Uważam, że budowa kolejnego obiektu - w tym przypadku skateparku jest 

nieuzasadniona i niepotrzebna. 

Miejsce projektowanego skateparku - za budynkiem „domu nauczyciela” po pierwsze 

z pewnością wymaga usunięcia rosnących tam drzew i zabetonowania przestrzeni, po 

drugie jestem przekonana, że będzie uciążliwe dla pobliskich mieszkańców jak to ma 

miejsce w przypadku boiska za szkołą (wiele interwencji policji celem uspokojenia głośnej 

młodzieży) a po trzecie - młodzież nie stosuje się do regulaminów co można 

zaobserwować na skateparku w Pawłowicach. W przypadku jakiegokolwiek zdarzenia czy 

wypadku miejsce jest niewidoczne dla przechodniów. Jest oddalone od Centrum 

Przyjaznego Rodzinie co jest problemem w przypadku posiadania dzieci w różnym wieku 

chcących korzystać z różnych form zabawy. Jest kolejnym drogim projektem, na który 

w przyszłości będą potrzebne środki finansowe na utrzymanie i nadzorowanie. W naszej 

miejscowości uprawianym sportem jest głównie piłka nożna. Większość dzieci porusza się 

na rowerze.  

Uważam, że należy skupić się przede wszystkim na utrzymaniu istniejących obiektów. 

Od wielu lat nie zostały wymienione dziurawe siatki na bramkach szkolnego boiska. Może 

warto pomyśleć o panelach akustycznych oddzielających boisko od pobliskich domów na 

ul. Kościelnej. 

W Centrum Przyjaznym Rodzinie jest jeszcze sporo miejsca na umieszczenie 

wnioskowanych i projektowanych drabinek do ćwiczenia kalisteniki w pobliżu istniejącego 

już placu zabaw i wiaty. Jest tam parking, oświetlenie, WC i jest możliwość kontroli 

i monitorowania.  

15. Przeszkadza mi hałas i nie chce żeby dzieci się bawiły bo mnie to irytuje. 

16. Jest to marnotrawstwo publicznych pieniędzy. I tak będą korzystać z tego może tylko 

przez pierwsze kilka miesięcy a później to będzie tylko niszczało i kuło w oczy te miliony 

wydane na bzdety. Proponuję zamiast tego jakieś działania w kierunku obniżenia kosztów 

odbioru odpadów, dzięki założeniu spółki komunalnej do odbioru śmieci wspólnie 

z naszymi sąsiadami np. Żorami czy Jastrzębiem. Odpady mogłyby być zworzone 

do sortowni, w której surowce wtórne byłyby odzyskiwane, materiały nienadające się do 

recyklingu trafiłyby do spalarni śmieci, której zyski by szły na obniżenie kosztów odbioru 

odpadów, co z całą pewnością przyciągnęłoby nowych mieszkańców do naszej gminy, ale 

także do Żor czy Jastrzębia. Dużą część kosztów budowy takiej spalarni pokryłyby 

pieniądze z UE, a sortowania pozwoliłaby zrealizować gminom cele klimatyczne 

i uniknięcie wysokich kar finansowych. 

17. nie budować 

18. dodajcie dużo koszy do śmieci i ławeczki 

19. Skate park powinien być umiejscowiony w miejscu bardziej otwartym z jednej strony 

a z dalsza od domostw z drugiej. Najlepszym miejscem mógłby być w trójkącie przy 

boisku "UKS" gdzie można by stworzyć centrum z flowparkiem, skate parkiem 

i urządzeniami zabawowymi dla dzieci. Moim zdaniem w pytaniu jaki sport...powinna być 

również opcja "nie zamierzam". Tak muszę zaznaczyć jakąś powiedzmy bmx chociaż nie 

zamierzam uprawiać... 
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20. Budowa skateparku według mnie może spowodować powiększenie się patologii 

w Warszowicach, stąd powyższe odpowiedzi. Doskonale można było to zauważyć po 

otwarciu sklepu Żabka na ulicy Boryńskiej. Do czasu powstania w Warszowicach było 

spokojniej (rozumiem, że nie było wtedy żadnych miejsc, w których można spędzać 

czas), przez nasza wieś nie przetaczało się tyle młodzieży z całej okolicy, co teraz. 

Najgorsze jest to, że ta sama młodzież, często nieodpowiednio się zachowuje, tzn. 

śmiecą, palą, piją, a także czasem powodują awantury. Słyszałem od moich rówieśników, 

że obecnie niektórzy boją się wyjść na ulicę. Oczywiście budowa sklepu lub skateparku 

nie jest złym pomysłem, ponieważ są wręcz potrzebne, ale nieodpowiednie korzystanie 

z tych miejsc i ich okolic prowadzi do coraz częstszych niedopowiednich zachowań. 

Przesiadywanie tam osób tylko po to by palic i pic, mija się z celem, ponieważ wówczas 

osoby, które naprawdę maja taka pasje i kreci ich to, nie korzystałyby z niego. Jeśli 

skatepark byłby zbudowany według mnie należy oczywiście zainstalować monitoring, 

w celu kontroli korzystania z tego miejsca. Natomiast jeśli zdarzałyby się niebezpieczne 

sytuacje należałoby sprawić aby patrole policji odwiedzały te miejsce. 

21. Proszę go nie budować dzieci będą tam palić e-papierosy 

22. Zainstalować monitoring oraz inne możliwe środki bezpieczeństwa, żeby zapobiec 

wandalizmowi, a także innym nieodpowiednim zachowaniom, ponieważ mam obawy, 

ze moi rówieśnicy nie będą odpowiednio korzystać z tego obiektu, uprawiając sport, ale 

będą tam przesiadywać, palić i pić, a osoby które naprawdę chciałyby uprawiać sport 

w takim miejscu będą odstraszone i zestresowane, co sprawiłoby że ten obiekt mija 

się z celem. Osobiście chciałabym korzystać ze skateparku (może nawet częściej niż 

sporadycznie np. kilka razy w miesiącu, nie mam aż tak dużo czasu) tym bardziej tak 

blisko domu, jeżeli nie byłoby tam bardzo dużo ludzi (mam świadomość, ze to od 

Państwa nie zależy), ponieważ bardzo lubię jeździć na rolkach (także ćwiczyć różne 

sztuczki), a na odpowiedniej nawierzchni jest to zdecydowanie przyjemniejsze. 

Pozdrawiam 

 

Oprac.: Wioleta Strządała  

Pawłowice, dn. 29 maja 2025 r.  

 


